
OLYMPIC TEAM 
        CONTRACT-TYPE  PERMANENT, 4-YEARS FIXED-TERM CONTRACT (RENEWABLE)

        TERM  FULL-TIME

        SALARY  COMPETITIVE BASED ON EXPERIENCE

        STARTING DATE  OCTOBER 1ST 2024

        LOCATION VAIRES-SUR-MARNE OR LYON

                               

ABOUT FRENCH ROWING

On behalf of the French Ministry of Sport, the French Rowing Federation (FFAviron) is the governing body for the sport of 

rowing in France. As such, we are responsible for the development of classic rowing, coastal rowing and indoor rowing. The 

French Rowing Federation represents more than 45 000 members present in 432 rowing clubs across France. Every year, 

more than 130 000 people enjoy our different rowing activities. French Rowing has also a long high performance history 

with 41 Olympic and Paralympic medals and 120 seniors World Championships medals since 1962. The French Rowing 

Federation is therefore in charge of the training, the selection and the performance of the French Rowing Team.

ABOUT tHE ROLE

The Olympic Team Head Coach supports the French Rowing Federation in the operational deployment of its high 

performance strategy 2028 > 2032. As such, he/she is responsible for the French Olympic team strategy and processes, 

selections and day-to-day training management. The main goal will be to deliver a high-performance environment that can 

provide outstanding success for the French Rowing Olympic Team for the next 2 Olympiads (2024-2032).

WHAT YOU’LL BE DOING

High performance strategy and method

• Define the high performance strategy, organisation and performance goals for the French Olympic Team and U23 

Team for the 2024-2028 > 2032 Olympiad

• Define and implement, alongside with the dedicated technical staff, the pedagogical, scientific, technical and 

biomechanical guidelines for the French Olympic Team and the U23 Team

• Implement and coordinate the high performance strategy for the French Olympic Team for 2024-2028 Olympiad 

(team management, training program, selection rules, annual planning, budget)

Management and coordination of the French Olympic Team

• Implement and coordinate the day to day training organisation and methodology for athletes and staff attached to 

the Olympic National Training Centre

• Implement and coordinate the day-to-day training organisation and methodology for athletes and staff during 

training camps and competitions

• Define and implement the selections rules for the French Olympic and U23 Teams
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Leadership 

• Manage, support and advise the coaches of the French Olympic Team in their coaching and training activities

• Support and advise athletes from the French Olympic Team in their high performance projects

Governance

• Define and present the crews selection process to the French Rowing Federation selection committee

• If necessary promote and explain these processes to governmental bodies involved in the French high performance 

system

Representation and media

• Respond to requests from the national and international media regarding the French Olympic Team

• Respond to requests from the French Rowing Federation's partners

• Take part in the French Rowing Federation’s seminars (CTS, clubs)

ABOUT YOU

The candidate must have the highest levels of integrity, ethical behaviour, and adherence to principles of safe sport and fair 

play. In addition, the ideal candidate will satisfy most, but not necessarily all, of the following skills and experiences:

• Extensive experience in running a high performance rowing program with a proven track record of winning medals 

in senior World Championships and Olympic Games

• Broad and demonstrable technical, physiological, and strategic knowledge of the sport of rowing

• Strength and conditioning, nutrition, physiology, psychology or other relevant qualifications

• Experience of athlete recruitment and its related issues

• Excellent communication, logistical, organisational and collaborative skills

• Proven track record of building and maintaining relationships with diverse stakeholders

• Experience of managing staff

• Experience with financial planning and fleet administration

• A high level of self-awareness and a desire for personal development

• Basic proficiency in Excel, Word, e-mail and web-based applications

• Highest level of rowing coaching certification

• Speaking French or willing to learn

HOW TO APPLY

If you want to join us, please send a CV and a cover letter to Sébastien Vieilledent, French Rowing Federation Chief Executive 

Officer at recrutement@ffaviron.fr before the 20th of July 2024.

If you need help, please contact Vanessa Lete, Chief Executive Officer assistant at vanessa.lete@ffaviron.fr.
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DIRECTEUR DE L’ÉQUIPE DE 

        TYPE DE CONTRAT  CONTRAT À DURÉE DÉTERMINÉE DE 4 ANS (RENOUVELABLE)

        DISPONIBILITÉ  TEMPS PLEIN

        SALAIRE  COMPÉTITIF EN FONCTION DE L’EXPÉRIENCE

        DATE D’ENTRÉE EN FONCTION  1ER OCTOBRE 2024

        LIEU DE TRAVAIL  VAIRES-SUR-MARNE OU LYON

                               

À PROPOS DE LA FÉDÉRATION FRANÇAISE D’AVIRON
Reconnu par le ministère des sports, la Fédération Française d’Aviron (FFAviron) est l'organe directeur de l'aviron en 

France. À ce titre, elle est responsable du développement de l'aviron de rivière, de l'aviron côtier et de l'aviron indoor. La 

FFAviron représente plus de 45 000 licenciés répartis dans 432 clubs à travers la France. Chaque année, ce sont plus de 130 

000 personnes qui profitent de nos différentes activités. L'aviron français, c'est aussi une longue histoire de performance 

avec 41 médailles olympiques et paralympiques et 120 médailles aux championnats du monde seniors depuis 1962. La 

fédération est également chargée de l'entraînement, de la sélection et de la performance des équipes de France d'aviron.

À PROPOS DU POSTE
Le Directeur de l'Équipe de France Olympique soutient la FFAviron dans le déploiement opérationnel de sa stratégie de 

haute performance 2028 > 2032. À ce titre, il/elle est responsable de la stratégie et des méthodes de l'équipe olympique 

française, des sélections et de la gestion quotidienne de l'entraînement. L'objectif principal sera d'offrir un environnement 

de haute performance capable de fournir des succès exceptionnels à l'équipe olympique française d'aviron pour les 2 

prochaines olympiades (2024-2032).

MISSIONS

Stratégie et méthode de haute performance de la FFAviron 

• Définir la stratégie, l'organisation et les objectifs de performance de l'équipe olympique et de l'équipe U23 pour 

l'olympiade 2024-2028 > 2032

• Définir et mettre en œuvre, avec le staff technique dédié, les orientations pédagogiques, scientifiques, techniques 

et biomécaniques de l'équipe de France olympique et de l'équipe espoirs

• Mettre en œuvre et coordonner la stratégie de haute performance de l'équipe olympique pour l'olympiade 

2024-2028 (gestion de l'équipe, programme d'entraînement, règles de sélection, planification annuelle, budget)

Gestion et coordination de l'équipe olympique française

• Mettre en œuvre et coordonner l'organisation et la méthodologie de l'entraînement quotidien des athlètes et du 

personnel rattachés au Centre National d'Entraînement Olympique

• Mettre en œuvre et coordonner l'organisation et la méthodologie de l'entraînement quotidien des athlètes

et du personnel lors des stages d'entraînement et des compétitions

• Définir et mettre en œuvre les règles de sélection pour les équipes olympique et U23
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Leadership 

• Coordonner, soutenir et conseiller les entraîneurs de l'équipe olympique française dans leurs activités 

d'entraînement et de formation

• Soutenir et conseiller les athlètes de l'équipe olympique dans leurs projets de haute performance

Gouvernance

• Définir et présenter le processus de sélection des équipages au comité de sélection de la FFAviron

• Si nécessaire, promouvoir et expliquer ces processus aux organismes gouvernementaux impliqués dans le système 

français de haute performance

Représentation et médias

• Répondre aux demandes des médias nationaux et internationaux concernant l'équipe de France olympique

• Répondre aux demandes des partenaires de la FFAviron

• Participer aux séminaires de la FFAviron (CTS, clubs, etc.)

PROFIL
Le candidat doit faire preuve des plus hauts niveaux d'intégrité, d'un comportement éthique et d'une adhésion aux 

principes du sport et du fair-play. En outre, le candidat idéal possédera la plupart des compétences et expériences 

suivantes, mais pas nécessairement toutes :

• Vaste expérience de la gestion d'un programme d'aviron de haut niveau, avec un palmarès de médailles remportées 

lors de championnats du monde seniors et de Jeux olympiques.

• Connaissances techniques, physiologiques et stratégiques étendues et démontrables dans le domaine de l'aviron

• Disposer de qualifications en musculation et conditionnement, nutrition, physiologie, psychologie ou autres 

qualifications pertinentes

• Expérience du recrutement d'athlètes et des questions qui y sont liées

• Excellentes compétences en communication, de logistique, d'organisation et de collaboration

• Expérience avérée dans l'établissement et le maintien de relations avec diverses parties prenantes

• Expérience de la gestion du personnel

• Expérience de la planification financière et de l'administration d'un parc matériel

• Un niveau élevé de conscience de soi et un désir de développement personnel

• Maîtrise de base d'Excel, de Word, du courrier électronique et des applications web

• Niveau le plus élevé de certification d'entraîneur d'aviron

• Parler le français ou être disposé à l'apprendre 

COMMENT POSTULER ?
Si vous souhaitez nous rejoindre, veuillez envoyer un CV et une lettre de motivation à Sébastien Vieilledent, Directeur 

Général de la FFAviron, à l'adresse recrutement@ffaviron.fr avant le 20 juillet 2024. Pour toute question, veuillez contacter 

Vanessa Lete, assistante du Directeur Général, à l'adresse vanessa.lete@ffaviron.fr.
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